

ACHTUNG FILM!



Achtung
Film!

Le cinéma contemporain
d'Allemagne

Contemporary Cinema
from Germany



25.01
2022
19H

NO HARD FEELINGS (FUTUR DREI)

Faraz Shariat
DE 2020, 89 min.

► Romance | Drama



22.02
2022
19H

EXIL (EXIL)

Visar Morina
DE, BE, XK 2020
121 min.

► Psychodrama



29.03
2022
19H

WOOD AND WATER

Jonas Bak
DE, FR 2021, 80 min.

► Drama

New film series for contemporary cinema from Germany presented every last Tuesday of the month at ByTowne Cinema.

To know more:
goethe.de/canada/achtungfilm/ottawa/en

Une nouvelle série de films sur le cinéma contemporain d'Allemagne - présentée chaque dernier mardi du mois au cinéma ByTowne.

Pour en savoir plus:
goethe.de/canada/achtungfilm/ottawa/fr

All films presented with English subtitles.

Tout les films sont présentés avec sous-titres anglais.

ByTowne Cinema
325 Rideau St.
www.bytowne.ca





GOETHE CINEMA

Berlin Berlin

The Goethe-Institut Ottawa's monthly thematic film series on German Cinema presented at Saint Paul University.

La série mensuelle de cinéma allemand présentée par le Goethe-Institut Ottawa à l'Université Saint-Paul.

All films presented with English subtitles.

Tous les films sont présentés avec sous-titres anglais.

Saint Paul University
223 Main St, Amphitheatre



goethe.de/ottawa/goethecinema

14.1.2022 7.30pm

Berlin, Schoenhauser Corner
La police des mineurs intervient
(*Berlin Ecke Schönhauser Straße*)

Drama

Gerhard Klein
DE (GDR, RDA) 1957, 82 min.

Berlin after the war and before the construction of the Wall: a group of young people in East Berlin, searching for orientation and their place.

Berlin après la guerre et avant la construction du mur où un groupe de jeunes de Berlin-Est est à la recherche de leur place dans cette société.

8.4.2022 7.30pm

Run Lola Run
Cours, Lola, cours!
(*Lola Rennt*)

Action

Tom Tykwer
DE 1998, 79 min.

The reunited city: There are no more borders, everything seems possible, only constraint - time is money or death in Tom Tykwer's modern classic.

La ville est réunifiée, il n'y a plus de frontières, tout semble possible, seule contrainte : le temps, c'est de l'argent ou la mort, dans ce classique de Tom Tykwer.

11.2.2022 7.30pm

The Legend of Paul and Paula
La Légende de Paul et Paula
(*Die Legende von Paul und Paula*)

Tragicomedy

Heiner Carow
DE (GDR, RDA) 1972, 105 min.

The film takes us through the east of Berlin, from Volkspark Friedrichshain over Warschauer Brücke, to the river, where there is still a Paul- und Paula-Ufer today.

Le film nous fait traverser l'est de Berlin, du Volkspark Friedrichshain au Warschauer Brücke, jusqu'aux rives du fleuve où il existe encore aujourd'hui un endroit appelé Paul- und Paula-Ufer, d'après le film.

13.5.2022 7.30pm

A Coffee in Berlin
Oh Boy

Tragicomedy

Jan-Ole Gerster
DE 2012, 85 min.

Berlin in the 2010s is the metropolis of possibilities everything could always be different or even better, you don't have to commit yourself. Ties are fluid, and yet the city confronts you with its turbulent history at every turn.

Le Berlin des années 2010 est la grande ville dans laquelle tout est possible à tout moment et où tout pourrait donc toujours être différent ou même meilleur. Les liens sont fluides, et pourtant la ville vous confronte à son histoire turbulente à chaque tournant.

11.3.2022 7.30pm

Wings of Desire
Les Ailes du désir
(*Der Himmel über Berlin*)

Drama

Wim Wenders
FR, DE (BRD) 1987, 128 min.

West Berlin, still visibly marked by destruction 40 years after the end of the war, appears as a place of immobility here.

Berlin-Ouest, toujours visiblement marquée par la destruction 40 ans après la fin de la guerre, apparaît ici comme un lieu d'immobilité.

17.6.2022 7.30pm

Cleo

Drama | Comedy

Erik Schmitt
DE 2019, 101 min.

In Erik Schmitt's playful **Cleo**, Berlin plays the very big leading role. It is about the soul of the city, whose eventful history is wound through to the big bang.

Dans l'espègle **Cleo** d'Erik Schmitt, Berlin joue le très grand rôle principal. Il s'agit de l'âme de la ville, dont l'histoire mouvementée se déroule jusqu'au big bang.